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Pan
Kosma Nykiel
Radny Rady Miejskiej w Łodzi

W związku z interpelacją Pana Radnego złożoną w dniu 7 czerwca 2024 r., 

dotyczącą stanu lipy oraz porządku w parku Podgórze, uprzejmie informuję, 

że przedmiotowe drzewo jest żywe, niestety w złym stanie zdrowotnym - częściowo 

zniszczone w ostatnich latach na skutek zdarzeń pogodowych (odłamany jeden z trzech 

konarów), z rozległym, otwartym wypróchnieniem całego pnia, od podstawy 

do miejsca rozwidlenia na trzy potężne konary. Stwierdzono również zaawansowany 

rozkład drewna przez grzyby wewnątrz dziupli, ubytki kominowe pozostałych konarów 

oraz obecność grzybów saprofitycznych na nabiegach korzeniowych od strony 

południowej. Korona drzewa jest obecnie szczątkowa, budowana przez kilka żywych 

gałęzi, bez obecności posuszu. Widoczne są wykonane w przeszłości zabiegi mające 

na celu poprawę statyki drzewa, o czym świadczą stare wiązania przelotowe w pniu 

(śruba metalowa, już oderwana od ścianki) oraz koronie. Przedmiotowa lipa zachowała 

żywotność, jednak jej zdolności regeneracyjne są wyraźnie obniżone. Biorąc pod uwagę 

zapisy art. 40 ust. 2 ustawy z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody, stanowiące 

że drzewa pomnikowe podlegają ochronie aż do ich samoistnego, całkowitego 

rozpadu, jeżeli nie stanowi to zagrożenia dla ludzi lub mienia oraz powyższą analizę 

obecnego stanu przedmiotowej pomnikowej lipy, który nie wyklucza zagrożenia 



rozłamaniem, Zarząd Zieleni Miejskiej we współpracy z Wydziałem Kształtowania 

Środowiska podejmie decyzję, co do możliwych do realizacji działań, mających na celu 

dalsze zabezpieczenie tego okazałego egzemplarza lipy drobnolistnej.

Jednocześnie informuję, iż Wydział Gospodarki Komunalnej aktualnie 

proceduje przekazanie terenu parku Podgórze w administrowanie Zarządu Zieleni 

Miejskiej, w związku z powyższym nie było możliwe zaplanowanie w budżecie ZZM 

na rok 2024 środków finansowych na jego doposażenie. ZZM po przejęciu terenu 

przeanalizuje możliwość zakupu i ustawienia na terenie parku ławek i koszy ze środków 

na bieżące utrzymanie obiektów zieleni. Jeśli nie będzie to możliwe w roku 2024, 

deklaruję zabezpieczenie środków finansowych na ten cel w budżecie na 2025 r. Teren 

parku jest na bieżąco monitorowany przez pracowników WGK pod kątem pojawiania 

się tzw. „dzikich wysypisk”, które są na bieżąco usuwane na zlecenie WGK.

 

Pierwszy Wiceprezydent Miasta Łodzi

                                    Adam PUSTELNIK
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